
1 

 

 

 

Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Finančnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve mesta Spišská Nová Ves 

zo dňa 28. novembra 2023 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Program:  

1. Úvod. 
2. Všeobecne záväzné nariadenia mesta pre rok 2024 
3. Návrh 4. zmeny rozpočtu mesta v roku 2023 
4. Návrh rozpočtu mesta na roky 2024 až 2026 
5. Rôzne 
6. Záver 

  
1. Úvod – dňa 28. 11. 2023 sa konalo zasadnutie finančnej komisie, ktorého sa zúčastnili  
zástupcovia primátora a prednosta. Prítomných privítal predseda fin. komisie. 
2. Všeobecné záväzné nariadenia mesta pre rok 2024 – vedúci oddelení MsÚ predstavili 
návrhy VZN mesta. O zmene v miestnych daniach informovala Ing. Bartošová, vedúca oddelenia 
daní a poplatkov. VZN č. 5/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Sp. Nová Ves mení niektoré pojmy 
a definície, a to v zmysle zákona o miestnych daniach. Taktiež sa navrhujú zmeny – zvýšenie 
sadzieb u dani z nehnuteľností, dani za užívanie verejného priestranstva, dani za ubytovanie, dani 
za predajné automaty a poplatku za komunálne odpady. Zároveň sa navrhujú zmeny podmienok 
pri znížení a odpustení poplatku. Pri trvalom parkovaní sa presnejšie identifikujú osoby, ktoré sú 
držiteľmi preukazu ŤZP, príp. ŤZPS. 
Mgr. Rastislav Javorský: sa opýtal, koľko je parkovacích miest vyhradených pre osoby ŤZP. 
Ing. Peter Susa: zamestnanec odd. výstavby a dopravy odpovedal, že celkom ich je 156. 
Mgr. Peter Bednár: informoval o záveroch komisie ŽP, energetiky, bezpečnosti a CR, ktoré sa 
týkajú dane z ubytovania. Návrh bol zvýšiť túto daň oproti pôvodnému návrhu 1 euro na 1,50 eur 
za osobu a noc. Rozpočet  na príjmovej položke  dane sa nebude meniť, nakoľko nie je dopredu 
známy počet prenocovaní a návrh rozpočtu je len odhad, ktorý sa môže v priebehu roka meniť. 
Mgr. Rastislav Javorský: pripomenul, že je treba aktualizovať dôvodovú správu k poplatku za 
TKO, keďže povinnosť mechanicko-biologickej úpravy odpadu sa posúva do roku 2025 
(1.1.2025). 
Mgr. Andrej Cpin: sa opýtal, či je možné rozdeliť platby daní a poplatkov na viac ako tri splátky. 
Ing. Mária Bartošová: odpovedala, že pôvodne boli stanovené dve splátky, aby sme pomohli 
daňovníkom a poplatníkom stanovili sa tri splátky. S viacerými, príp. mesačnými splátkami by bol 
problém nakoľko mesto vyrubuje jedným rozhodnutím daň z nehnuteľností aj za psa a druhým 
rozhodnutím poplatok za komunálny odpad. Ak chceme aby neboli splátky v jednom termíne, tak 
musíme počítať so šiestimi splátkami. Prvá splátka môže byť stanovená najskôr 15 dní po 
nadobudnutí právoplatnosti rozhodnutia, čiže sa lehota predĺži na 45 dní. Následne je problém aj 
s výzvami na úhradu nedoplatkov. 
Ing. Susa informoval členov komisie o VZN č. 6/2023 o vymedzení úsekov miestnych ciest na 
dočasné platené parkovanie motorových vozidiel, v ktorom sú zmeny sadzieb za dočasné 
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parkovanie v zóne I. a zóne II., taktiež zmena ceny ročnej/polročnej/rezidentskej parkovacej 
známky. 
Ľuboš Šuca: sa opýtal, či majú slabozrakí výhody z titulu ŤZP na trvalé parkovanie. 
Ing. Peter Susa: odpovedal, že na základe niektorých starých rozhodnutí ešte môžu mať, ale 
u nových rozhodnutí už nie. 
Mgr. Rastislav Javorský: sa opýtal, čo v prípade, že je osoba s ŤZP  po smrti, kto kontroluje, že je 
značka aj fyzicky odstránená. 
Ing. Peter Susa: odpovedal, že občania sú vyzývaní na odstránenie DZ. 
Mgr. Rastislav Javorský: navrhol, aby sa pripravil systém automatického generovania pokút pri 
parkovaní (objektívna zodpovednosť) 
Mgr. Peter Bednár: informoval o záveroch komisie ŽP, energetiky, bezpečnosti a CR, kde 
z dôvodu zmeny zákona (zákon 146/2023 Z. z. o ochrane ovzdušia) sa musí meniť VZN o znečistení 
ovzdušia. Dôjde k zníženiu poplatkov za MZZO. Je to spracované v návrhu VZN č. 8/2023 
o poplatkoch za znečistenie ovzdušia, ktoré bude predmetom najbližšieho rokovania MsZ. 
Ing. Peter Hamrák bude na rokovanie MsZ predkladať návrh Dodatku č. 2 k VZN č. 8/2015 
o prevádzkovom poriadku pohrebísk na území mesta, v ktorom sa mení čas vstupu na 
pohrebiská a cenník za nájom hrobových miest a cintorínskych služieb. 
Ing. Júlia Jančurová, za sociálne služby sa bude na rokovanie MsZ predkladať návrh Dodatku č. 5 
k VZN č. 1/2019 o poskytovaní sociálnych služieb v pôsobnosti mesta SNV a o spôsobe 
určenia a výšky úhrady za sociálne služby. Na základe dodatku sa bude meniť cena za pobyt 
a cena za stravovanie. Zároveň informovala o potrebe zvýšiť nájomné v mestských bytoch. Na 
soc. komisii túto tému preberali, na najbližšej komisii bude prijaté uznesenie. 
Vedúca oddelenia školstva Ing. Júlia Čurillová informovala o návrhu VZN č. 7/2023, ktorým sa 
ruší VZN č. 5/2022 o určení výšky dotácie na mzdy a prevádzku škôl a školských zariadení.    
Ďalej bude na rokovanie MsZ predložený materiál – zmluva o pričlenení mesta Sp. Vlachy do 
spoločného školského úradu. Ak poslanci budú súhlasiť, neznamená to zvýšenie nákladov, ale  
prinesie to viac fin. prostriedkov na prenesený výkon ŠS (školský úrad). 
Mgr. Rastislav Javorský: požiadal vedúcu o zaslanie zmluvy všetkým poslancom ešte pred 
rokovaním MsZ. 
3. Návrh 4. zmeny rozpočtu mesta predstavila vedúca fin. oddelenia. Informovala členov 
o úvere zo ŠFRB na prestavbu hotela Šport na byty. Návrh úverovej zmluvy je na podpise, 
v prípade, že prvá splátka bude už v decembri (v decembri sa otvorí čerpací účet), je potrebné mať 
v rozpočte fin. prostriedky.  
Ľuboš Šuca: v zmene je 8 000 eur na nákup dochádzkového systému pre zamestnancov STEZ. 
Požiadal o vysvetlenie o aký systém sa jedná, že je tak finančne náročný. 
Ing.Štefan Pohly: informoval, že STEZ má viac prevádzok s rôznym prevádzkovým režimom, 
preto je dochádzkový systém technicky náročnejší. 
Ing. Iveta Topoliová: mesto má v zmene rozpočtu kapitálový príspevok pre príspevkovú 
organizáciu STEZ, bližšie vysvetlenie k parametrom, náročnosti a pod. podá riaditeľ STEZ. 
4. Návrh rozpočtu mesta na roky 2024 až 2026 – prítomní sa dohodli, že návrh rozpočtu 
bude predmetom rokovania komisie ešte do termínu MsZ.  
5. Rôzne – predseda finančnej komisie navrhol, že najbližšie stretnutie finančnej komisie 
bude 11. decembra 2023 o 14.00 hod. 
6. Záver – predseda finančnej komisie poďakoval všetkým prítomným za účasť. 
 
Finančná komisia odporúča predložiť na rokovanie MsZ: 
 

1. návrhy všeobecných záväzných nariadení mesta tak, ako boli predložené finančnej 
komisii. 

2. Návrh rozpočtu mesta na roky 2024, 2025, 2026. 
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3. Návrh 4. zmeny rozpočtu mesta v roku 2023. 
4. Súhlas s pričlenením mesta Spišské Vlachy do školského obvodu mesta Spišská Nová 

Ves. 
 
 

Zapísala: Ing. Iveta Topoliová, gestor 
 
 
 
        Mgr. Rastislav Javorský 
                 predseda finančnej komisie 


